
 

Behandeling programmabegroting gemeente Almelo, 1 november 2018 

Voorzitter, 

Vandaag behandelen we de eerste begroting van het nieuwe college. 

Vooraf kunnen we stellen dat het een goed leesbaar document is. Los 

hiervan zijn er voor GroenLinks voldoende punten om vandaag op in te 

gaan.  

Een belangrijk onderwerp is de organisatie ontwikkeling of te wel de 

reorganisatie. Tijdens de behandeling van de begroting 2018 hebben wij al 

aangegeven grote moeite te hebben met het hiervoor begrote bedrag van 

ca. 4,5 miljoen euro. Op dat moment lag er nog nauwelijks een plan 

onder. Om deze reden hebben we toen (helaas noodgedwongen) de 

begroting afgekeurd. Op dit moment zijn we op een punt beland dat u een 

groot conflict heeft met de ondernemingsraad (OR) over deze 

reorganisatie. De OR komt op voor de organisatie en het personeel. Wij 

hebben sterk de indruk dat u, en dan bedoel ik met name de 

burgemeester en gemeente secretaris, maar ook de OR zelf, niet “handig 

opereren” als het gaat om het gehele proces.  

De GroenLinksfractie pleit ervoor om de reorganisatie op te schorten en 

pas weer verder te gaan als u met de OR op één lijn zit. Misschien moet 

daarbij een vorm van “arbitrage of mediation” uitkomst bieden. Anders 

wordt het, vrezen wij, de gang naar de rechter! 

Nu de begroting zelf:  

Het college wil gaan werken met programma’s maar deze zijn niet 

uitgewerkt en financieel niet onderbouwd. Dit hadden we toch wel mogen 

verwachten zo’n zeven maanden na de verkiezingen in maart. Het geld 

dat gemoeid is met de programma’s is om en nabij de 40 miljoen euro. U 

vraagt ons dus vandaag om hiermee, ongezien, akkoord te gaan. Daar 

heeft de fractie van GroenLinks grote moeite mee. Hoe gaat u dit invullen 

en aan de raad voorleggen en welke invloed heeft de raad hierop in 2019. 

Meerdere fractie zullen dit punt wel benoemen. Wij zijn dan ook benieuwd 

naar de reactie van het college. 

De taakvelden zijn wel uitgewerkt. Hierbij gaat het dan om het grootste 

deel van de begroting van 272 miljoen euro. Bij de taakvelden ligt een 

groot deel van de bestedingen al vast daarom zullen we ons beperken tot 

een aantal voor ons belangrijke punten. 



GroenLinks is tegen het beschikbaar stellen van extra geld voor een extra 

uur vrij parkeren. Dat kost ons structureel 6 ton per jaar. De ondernemers 

zijn tot nu toe niet enthousiast om mee te betalen. Met deze 6 ton is bv. 

de begroting van 2019 sluitend te maken (- 492.000 euro). We kunnen 

het geld ook aanwenden voor extra inzet op duurzaamheid en de energie 

transitie. 

Het milieu en duurzaamheids ambities zijn wat groter dan bij voorgaande 

colleges. Toch zijn de extra middelen ca. 0,8 miljoen voor 4 jaar lang niet 

toereikend om de milieudoelstellingen te halen. Almelo scoort bv m.b.t. 

duurzame-energie maar 0,9 %  terwijl het landelijk gemiddelde op 8,6 % 

ligt (waarstaatjegemeente.nl en lokaleenergieetalage.nl). 

De opgaven die er liggen voor de komende jaren zijn:  

 Regionale Energiestrategie 

 Aardgasvrije wijken 

 Energiebesparing maatschappelijk vastgoed 

 Inclusieve energietransitie 

 Verduurzaam eigen vastgoed en eigen organisatie 

 Elektrisch rijden  

 Duurzame mobiliteit 

 Openbaar vervoer 

 Milieuzone    (bron VNG t.b.v. collegevorming) 

De grote vraag is hoe gaan we de milieudoelstellingen halen in Almelo?  

Met 2 ton per jaar gaan we dit zeker niet redden! 

De F35 is al jaren een langslepend project. Er is een deel van de route 

aangelegd maar ook in de gemeente Almelo ontbreken nog grote delen 

van de snelle fietsroute. GroenLinks roept het college op om een lobby op 

te zetten richting provincie en rijk om dit fietspad binnen 3 jaar 

gerealiseerd te hebben.  Ook het Natuurhus komt maar niet van de grond. 

Een deel van de oplossing ligt ook bij de gemeente. We dienen een motie 

in om een voorstel tot een lening te onderzoeken. 

De punten die de coalitie wil realiseren op het gebied van zorg klinken 

mooi, tegelijkertijd zijn ze moeilijk haalbaar door de bezuinigingen die de 

coalitie wil doorvoeren. Zolang de tekorten die er zijn en nog gaan 

ontstaan niet aangevuld worden door het Rijk zien wij het helaas somber 

in.  

 

 



De problemen worden doorgeschoven en de problematiek zal daardoor in 

de toekomst duurder en complexer worden. Teveel gefixeerd op de 

financiën terwijl er door alle organen wordt geadviseerd om in de eerste 

plaats goed beleid uit te stippelen. GroenLinks dient een motie in om de 

situatie van Almelo bij het Rijk onder de aandacht te brengen. 

 

Wijkcoaches onder regie van de gemeente roept vragen op. De burger is 

wantrouwend naar de overheid en in 2019 moeten de wijkcoaches in 

opdracht van dezelfde overheid een eerlijk gesprek voeren met 

zorgbehoevenden om de juiste indicaties toe te wijzen. De beperkte 

middelen en de aangekondigde bezuinigingen, die ook invloed hebben op 

de wijkcoaches maken het werk voor de deze professionals er niet 

makkelijker op. 

GroenLinks wil onafhankelijk geëvalueerd hebben wat het resultaat is van 

het onderbrengen van de wijkcoaches bij de gemeente. Hiervoor dienen 

wij een motie in. 

 

GroenLinks vindt het een goed idee om huisartsen en wijkcoaches samen 

te laten werken om de gezondheid van mensen te bevorderen. Er 

ontbreken alleen twee kennisgebieden in deze samenwerking en dat zijn 

sport/beweging en voeding. Deze twee factoren hebben direct invloed op 

onze mentale en fysieke gezondheid. Daarom pleit GroenLinks voor het 

inzetten van een beweegmakelaar. Hiervoor dienen wij een motie in. 

 

Verantwoord geld lenen voor dingen die je écht nodig hebt’ staat er op de 

website van de SON. Dan mag je verwachten dat er een redelijk 

rentepercentage wordt gehanteerd voor een doelgroep waar elke euro 

telt. Dit zijn leningen als de wasmachine stuk gaat of de koelkast begeeft 

het etc. Op dit moment is het rentepercentage 10.9% en dat terwijl er in 

andere gemeentes percentages van 2.5% ziet voorbijkomen. Laten we 

voor mensen die het financieel moeilijk hebben en eruit proberen te 

komen, het geldprobleem niet nog moeilijker maken. Hiervoor dienen wij 

een motie in. 

 

GroenLinks wil graag dat de gemeente een experiment start met het basis 

inkomen. In eerste instantie voor een selecte beperkte groep. Hiervoor 

dienen wij een motie in. 

 

 

 



Tot slot 

Er zijn circa 400 kinderen al meer dan vijf jaar in Nederland zonder 

verblijfsvergunning. Deze kinderen leven in grote angst en onzekerheid. 

Uit wetenschappelijk onderzoek blijkt dat kinderen na 5 jaar ‘geworteld’ 

zijn en uitzetting na een verblijf van vijf jaar of langer in Nederland 

schadelijk is voor hun ontwikkeling. Daarom moet er nu een eerlijk 

kinderpardon komen vindt een groot deel van de raad. Hiervoor dienen wij 

een motie in. 

 

Moties en amendementen GroenLinks 

1. Motie lobby F35 

2. Motie onderzoek lening Natuurhus 

3. Motie onder de aandacht brengen tekorten sociaal domein bij het 

Rijk 

4. Motie evaluatie onderbrengen wijkcoaches bij gemeente 

5. Motie beweegmakelaar 

6. Motie basisinkomen 

7. Motie rentepercentage Stadsbank Oost 

8. Motie kinderpardon  

 


